

三、组词成句赛道

III. Word-to-Sentence Construction

句子是语言表达的基本单位，也是沟通交流、传递语意的核心载体。语句组织能力的强弱，直接反映学习者的汉语综合运用水平。本赛道重点考查选手的汉语语序逻辑、词语搭配与成句表达能力，选用的句式与词汇均出自《HSK 标准教程》1-5 级的内容。

本赛道共 20 题，每题 5 分。选手需在规定时间内，利用给定词语，写出通顺完整、符合语法规范的汉语句子。

评分标准：

1. 满分 5 分：完整使用全部给定词语，语序、语法正确，无错字漏字。
2. 3- 4 分：全部给定词语都用到，语序语法正确；允许自行补充助词，出现 1- 2 处错字、漏字；
3. 1- 2 分：未全部使用给定词语，或者语序混乱、存在语法错误；或错字、漏字 ≥ 3 处；
4. 0 分：空白未作答，或完全脱离题目词语。

A sentence is the basic unit of language and serves as a core medium for communication and the expression of meaning. A learner's ability to organize sentences directly reflects their overall proficiency in using Chinese. This event focuses on contestants' ability to apply Chinese word order and logical sequencing, use appropriate word combinations, and construct grammatically correct sentences. The sentence patterns and vocabulary used in this event are all selected from **Levels 1-5** of the HSK Standard Course.

There are 20 questions in this section, with 5 points for each question. Within the allotted time, contestants are required to use the given words to construct complete, fluent, and grammatically correct Chinese sentences.

Scoring Criteria:

1. 5 points: All given words are used completely; the word order and grammar are correct, with no incorrect or missing characters.
2. 3–4 points: All given words are used, with correct word order and grammar. Contestants may add auxiliary words or particles as needed. 1–2 incorrect or missing characters are allowed.
3. 1–2 points: Not all given words are used, or the sentence has disordered word order or grammatical errors; or there are 3 or more incorrect or missing characters.
4. 0 points: The answer is left blank, or the sentence is completely unrelated to the given words.

组词成句试题样例

Test Sample of Word-to-Sentence Construction

请将下列词汇组成通顺完整的汉语句子。每题 5 分，共 100 分。

Chinese Competition Section · Word-to-Sentence Construction — Sample Questions

Please arrange the following words to form complete and grammatically correct

Chinese sentences. Each question is worth 5 points, for a total of 100 points.

例 1: 是 / 我 / 学生

Example 1 _____

正确答案 Answer: 我是学生。

例 2: 今天 / 学校 / 我们 / 去

Example 2 _____

正确答案 1 Answer 1: 我们今天去学校。

正确答案 2 Answer 2: 今天我们去学校。